
Divlje deponije na Limu i Potpećkom jezeru u Srbiji

Delovi Lima na jugozapadu Srbije i Drine u Bosni i Hercegovini, koji u tom krajevima važi za
ogroman turistički potencijal, prvih dana 2021. više su ličilili na plutajuće deponije, a takve
slike nisu retkost na ovim rekama. Slična je situacija bila i na Drini kod hidroelektrane u
Višegradu, a zbog pucanja sajle koja zaustavlja otpad, đubre je stiglo do brane i ugrozilo
proizvodnju električne energije. Stanje na Limu se pogoršava kako nivo vode raste, kaže za
BBC na srpskom Pribojac Saša Bjelić.
Nadležne službe počele su čišćenje i uklanjanje otpada iz jezera Potpeć u jugozapadnoj
Srbija odakle su u prvim danima 2021. stigle zastrašujuće slike gomile plastičnih flaše,
frižidera, guma, kućnih aparati, čak i mrtvačkog sanduka kako plutaju. Goran Puzović,
direktor Srbija voda rekao je za Radio-televiziju Srbije da će čišćenje jezera, prema prvim
procenama, trajati najmanje tri nedelje. On je naveo i da sav materijal treba da se
transportuje na regionalnu deponiju kod Užica.
Saša Bjelić vodi grupu VoLim NE dam – Protiv hidroelektrana na Limu u Priboju i tvrdi da je
glavni krivac za ovakvo stanje prijepoljska deponija Stanjevine koja se nalazi na
magistralnom putu ka Crnoj Gori, kao i niz mini deponija duž čitave obale reke.
Zlatan Turković iz obližnjeg Prijepolja kaže da je deponija pomerila korito reke.
„Lim udara u drugu stranu gde imam obradivo zemljište. Nekad iz njive izvadim po 50
guma”, kaže Turković za BBC na srpskom.
“Čim je visok vodostaj, Lim pokupi smeće i onda imamo ovakve apokaliptične slike”, dodaje
Bjelić.
Deponija Stanjevine, koja se nalazi na magistralnom putu ka Crnoj Gori, u međuvremenu je
zatvorena, a komunalni otpad iz Prijepolja odlaže se na pribojsku deponiju Duboki potok,
piše u odgovoru koji je BBC na srpskom dobio iz opštine Priboj.
Na krunu brane u Višegradu u Bosni i Hercegovini pristiglo je oko četiri hiljade kubika
plutajućeg otpada, što bi moglo da ugrozi rad preduzeća HE na Drini, rekao je direktor ovog
preduzeća Nedeljko Perišić. Perišić rekao je novinarima da je zbog velike količine vode koja
je poslednjih dana prolazila rekom pukla sajla koja treba da zadržava plutajući otpad, a sa
kojim hidroelektrana ima višedecenijski problem. On je naveo da se sa ovim problemom
sami bore i da njihova saznanja nisu optimistična, jer bi još otpada moglo da dođe. Rekao je i
da u rešavanje problema treba da se uključe institucije iz Srbije, BiH i Crne Gore. Pre više
od dve godine održan je trilateralni sastanak resornih ministarstava Republike Srpske,
Srbije i Crne Gore, ali problem nije rešen, piše agencija Srna.
Deponija Stanjevine zatvorena je od sredine novembra, a smeće se sada vozi na pribojsku
privremenu deponiju. Nju bi trebalo da zameni regionalna transferna stanica koja će se
nalaziti u Novoj Varoši i gde će se odlagati smeće iz Priboja, Prijepolja i Nove Varoši. Te tri
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opštine započele su projekat Lim bez divljih deponija i smeća. Plan je da se komunalni otpad
ove tri opštine, izgradnjom transfer stanice sa reciklažnim dvorištem transportuje u
regionalnu deponiju Duboko koja se nalazi na teritoriji grada Užica. U planu sanacije
deponije Stanjevine je izgradnja zaštitne barijere na desnoj obali Lima, kako smeće ne bi
više odlazilo u reku. Tokom leta 2020. dogovoreno je da se na reci postavi plutajuća sajla
koja će zaustavljati smeće. Bjelić ne veruje da će se postavljanjem sajle nešto promeniti.
Bjelić navodi da je dobio uveravanja da će to biti sređeno, ali da ne veruje, jer se „slično
priča već 20 godina, a ništa nije urađeno”.
Na Fejsbuk stranici Priboj objavljene su fotografije uz pitanje da li sajla može da zaustavi
smeće.
„Trenutne sa Lima, na jezeru Potpeć, kod Ribarskog naselja, uzdanice turizma u Priboju.
Možda je ovo najavljena sajla mogla da zaustavi?”, piše u objavi.
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